

GENERAL RULES OF INTER-SCHOOL SQUASH COMPETITION

The Inter-school squash competition is organised by the HK Island and Kowloon Secondary Schools Regional Committee with the assistance of the Hong Kong Squash. The competition is organised under the Rules of the World Squash Federation (WSF). Queries regarding these regulations should be directed to the Management Committee for clarification.

1. FORMAT

- 1.1 For Boys Team Competition, matches will be played between teams of five players and the playing order will be:5, 4, 3, 2, 1. Each rubber best of 3 games and Point-a-rally (PAR- both the server and the receiver can score points on every rally) scoring up to 11 points (for 10-all, a tie breaker will be played with the winner decided when a player achieves two clear points) will be adopted. Each match is for seven points, one point per rubber and two extra points for the match winner.
- 1.2 For Girls Team Competition, matches will be played between teams of three players and the playing order will be:2, 1, 3. Each rubber best of 3 games and Point-a-rally (PAR - both the server and the receiver can score points on every rally) scoring up to 11 points (for 10-all, a tie breaker will be played with the winner decided when a player achieves two clear points) will be adopted. Each match is for five points, one point per rubber and two extra points for the match winner.
- 1.3 Teachers in charge must seed players in their order of ability and submit it to the Tournament Director / Convenor prior to the competition. The Convenor and the Tournament Director have the right to alter the ability order according to the professional opinion of officials of Hong Kong Squash, and to disqualify any team which purposely places its players in wrong order (5-0 in Boys, 3-0 in Girls).
- 1.4 In the event of teams gaining the same number of points at the end of the Competition the team with the most wins will be the winner. If there is still a tie the team with the most rubbers win. If still not resolved then the result in the match between the tied teams will prevail.

2. WALK OVERS

- 2.1 All team members should be ready to play at the designated start time of the match.
- 2.2 If a player due to go on court is not available 5 minutes from the end of the previous rubber then a walkover can be claimed.

3. REFEREES/ MARKERS

Qualified referees / markers will be appointed by the Hong Kong Squash.

4. REGISTRATION CARDS

No player will be allowed to play if he/she fails to produce their registration card at the start of the championship.

5. STAFF-IN-CHARGE

No team will be allowed to play unless a member of staff or designated adult is present.

6. MATCH BALL

The official ball is the DUNLOP Yellow dot.

7. UNIFORM

Players have exemption from the uniform requirement in General Rules of Sports Competition 7.4, i.e. it is not necessary for all players to dress in identical uniform with same colour and same style.

8. EYE PROTECTION

All players must wear eye protection. Players must provide their own goggles.

9. PROTESTS

9.1 Any protests should be directed to the Tournament Director by the teacher or designated staff in charge of the team on the day of the Competition.

9.2 The decision of the Management Committee is final.

校際壁球比賽章則

校際壁球比賽由港島及九龍地域中學分會主辦，並由香港壁球總會協助推行。所有比賽均依照國際壁球聯會所訂之比賽規則舉行。如有疑問，可向管委會查詢。

1. 比賽制度

- 1.1 男子組比賽應有五名球員，每盤比賽三局兩勝制。每局比賽採用十一分直接得分制。如比數為十平手時，以先連取兩分者為勝。
每場比賽七分，勝一盤者一分，而該場比賽優勝隊伍可獲額外兩分。
比賽次序為：5，4，3，2，1
- 1.2 女子組比賽應有三名球員，每盤比賽三局兩勝。每局比賽採用十一分直接得分制。如比數為十平手時，以先連取兩分者為勝。
每場比賽五分，勝一盤者一分，而該場比賽優勝隊伍可獲額外兩分。
比賽次序為：2，1，3
- 1.3 領隊應根據其運動員之技術水平依次排列於出場紙內，並於賽前交給賽務主委。如賽會發現某校運動員之排列次序有錯誤時，可依據壁球總會的專業意見，重新排列該校運動員的比賽次序；賽會有權向故意違規的隊伍取消其比賽資格（男子組：5-0，女子組：3-0）。
- 1.4 如遇隊伍得分相同時，則以場數勝出多者為勝。如再相同時，則以勝出盤數多者為勝。如再相同時，則以積分相同隊伍之間的比賽結果判定名次。

2. 棄權

- 2.1 所有運動員須於指定時間進行比賽。
- 2.2 如運動員於五分鐘內未能作賽者，當棄權論。

3. 裁判／計分員

香港壁球總會負責裁判或計分員工作。

4. 註冊證

未能於賽前出示註冊證的運動員不准出賽。

5. 領隊

參賽隊伍須有學校委派之職員帶隊，方准出賽。

6. 比賽用球

DUNLOP YELLOW DOT 壁球為指定比賽用球。

7. 運動員服裝

參加壁球比賽之運動員可豁免本會所訂之比賽通則第7.4項之服裝要求，即全隊運動員並不需要穿著同色同款比賽衣。

8. 保護眼罩

運動員須帶上保護眼罩，方可出賽，眼罩由運動員自行提供。

9. 上訴

- 9.1 只有負責領隊可向賽務主委提出上訴。
- 9.2 管委會之決定為最終決定。